

PROFILE:

Beverly BOYS

Official; “A Level” International judge; coach (Surrey, BC)

In 2013 Beverly (Bev) Boys was recognized as the country’s top sports official (female) of the year by Sport Officials of Canada. Boys led by example as a respected “A Level” International judge, coach and technical development coordinator. “Her insight into the athletes and coaches’ world has enabled her to voice her opinion on sometimes challenging issues in officiating and to work collaboratively with colleagues towards outcomes that advance the sport”. She is a member of the Diving Canada Plongeon Officials Committee and was elevated to the Chair of the Officials committee spearheading the development and implementation of new judging rules, to improve the expertise and consistency of Canadian judges. The year 2013 also marked her 30th year as a FINA “A Level” international judge for this Olympian (68, 72, 76). She has judged at the highest levels of the sport, including four Olympic Games, five World Championships and six Commonwealth Games. She is a club founder and manager and continues to develop the grass roots and future Olympians while at the same time contributing at the highest levels on the international scene.

MOST INFLUENTIAL WOMEN LIST OF 2013 ANNOUNCED BY CAAWS

List Recognizes 20 Top Leaders in Sport and Physical Activity Across Canada

Tweet: <http://bit.ly/1kn98eS>

OTTAWA, January 8, 2014 – Twenty outstanding women have been named by the Canadian Association for the Advancement of Women and Sport and Physical Activity ([CAAWS](#)) to the *Most Influential Women in Sport and Physical Activity List of 2013*. CAAWS publishes its Most Influential Women List annually to celebrate and highlight Canadian leaders who influenced sport and physical activity in Canada and on the international stage.

"This is the 12th edition of the CAAWS Most Influential Women List and it is great to see the number of strong leaders who contribute so much to our country and on the international scene," said CAAWS Executive Director Karin Lofstrom (Ottawa, Ontario). "Our goal is to assist in raising the profile of these leaders as well as celebrate women who make a significant contribution to physical activity through to high performance."

The 2013 List includes athletes, officials, coaches, professors, administrators and volunteers. A few of the women have been named to the List several times, such as Anne Merklinger (Own the Podium) Caroline Assalian (Canadian Olympic Committee); while some are newcomers such as Monique Levebvre (AlterGo), Michelle Stilwell (Paralympian), Carol Huynh (Olympian) and Jane Riddell (GoodLife Fitness Clubs Inc.).

THE CAAWS MOST INFLUENTIAL WOMEN LIST FOR 2013 IS (alphabetical order):

Note: profiles are available for editorial use at caaws.ca

- **Caroline ASSALIAN**, Chief Sport Officer, Canadian Olympic Committee (Montreal, QC)
- **Beverly BOYS**, Official; "A Level" International judge; coach / diving (Surrey, BC)
- **Jill BREWER**, Coach; Mentor; Master Learning Facilitator and Evaluator / diving (St. John's, NL)
- **Jennifer CAMPBELL**, Chef de mission of Team Canada, Special Olympics (Winnipeg, MB)
- **Jane EDSTROM**, Official, International Association of Athletics Federations / athletics (Winnipeg, MB)
- **Cyndie FLETT**, VP Research and Development, Coaching Association of Canada (Ottawa, ON)
- **Jennifer HEIL**, Because I am a Girl Campaign / freestyle skiing (Spruce Grove, AB)
- **Kaillie HUMPHRIES**, Olympian; role model / bobsleigh (Calgary, AB)
- **Carol HUYNH**, FILA Panellist to IOC to Save Olympic Wrestling / wrestling (Hazelton, AB)
- **Monique LEFEBVRE**, Executive Director, AlterGo; founder of Défi sportif AlterGo (Montreal, QC)
- **Monique F. LEROUX**, President, Sherbrooke 2013 Canada Summer Games (Montreal, QC)
- **Anne MERKLINGER**, CEO, Own the Podium; Board, Special Olympics Canada (Ottawa, ON)
- **Dr. Jane MORAN**, Chair, International Skating Union's Medical Commission / figure skating (Victoria, BC)
- **Dr. Margo MOUNTJOY**, FINA Sports Medicine Committee; IOC Medical Commission (Guelph, ON)
- **Jane RIDDELL**, COO GoodLife Fitness Clubs Inc. / fitness (London, ON)

- **Christine SINCLAIR**, Captain, Canadian Women's Soccer Team / soccer (Burnaby, BC)
- **Tricia SMITH**, VP, International Rowing Federation / rowing (Vancouver, BC)
- **Michelle STILWELL**, Paralympian; MLA; Advocate / basketball & athletics (Parksville, BC)
- **Lisa THOMAIDIS**, Head coach, Canada's senior women's basketball team / basketball (Dundas, ON)
- **Dr. Joan WHARF HIGGINS**, Professor & Research Chair; Volunteer / physical education (Victoria, BC)

Each year, in addition to publishing its Most Influential Women in Sport and Physical Activity List (MIW), CAAWS also highlights Ones to Watch. For 2013, CAAWS has selected the following women as Ones to Watch in order to highlight their initiatives and impact: **Andrea BRAZEAU** and **Julia ST-AUBIN** (Kangisualujjuaq, QC); **Ashley HOWARD** (Vancouver, BC); **Monali PATEL** (Kitchener ON); and **Carrie SERWETNYK** (Mississauga, ON).

The final List was compiled by a CAAWS selection panel, from both public nominations and from contributions from knowledgeable sport and physical activity leaders. The panel reviewed the submissions and based its decision on accomplishment and scope of activities in the 2013 calendar year. Past Lists can be found at http://www.caaws.ca/influentialwomen/e/past_Lists.htm

The Canadian Association for the Advancement of Women and Sport and Physical Activity ([CAAWS](#)) is a national non-profit organization dedicated to creating an equitable sport and physical activity system in which girls and women are actively engaged as participants and leaders. CAAWS provides a number of services, programs and resources to a variety of clients, including sport and physical activity organizations, teachers, coaches, athletes, volunteers, health professionals and recreation leaders. Since 1981, CAAWS has worked in close cooperation with government and non-government organizations on activities and initiatives that advocate for positive change for girls and women in sport and physical activity. Follow @CAAWS on Facebook and Twitter.

--- 30 ---

Contact:

Aline Lafrenière at 613-791-4032, alineml@sympatico.ca

L'ACAFS PUBLIE SA LISTE DES FEMMES LES PLUS INFLUENTES DE 2013

**La liste honore vingt chefs de file
du domaine du sport et de l'activité physique à travers le Canada**

Tweet : <http://bit.ly/1drwwi6>

OTTAWA, 8 janvier 2014 – Vingt femmes exceptionnelles ont été nommées à la *Liste 2013 des femmes les plus influentes dans le sport et l'activité physique* par l'Association canadienne pour l'avancement des femmes, du sport et de l'activité physique ([ACAFS](#)). L'ACAFS publie annuellement sa Liste des femmes les plus influentes pour célébrer et souligner les leaders canadiennes qui ont le plus influencé le sport et l'activité physique au Canada et sur la scène internationale.

« Il s'agit de la douzième édition de la Liste des femmes les plus influentes de l'ACAFS et c'est encourageant de constater le nombre de véritables leaders qui contribuent de manière significative au pays ainsi qu'à l'étranger », a partagé Karin Lofstrom (Ottawa, Ont.), directrice administrative de l'ACAFS. « Notre but est d'aider à rehausser le profil de ces leaders et de célébrer les femmes qui font une contribution importante à l'activité physique, jusqu'à la sphère de la haute performance. »

L'édition 2013 comprend des athlètes, des officielles, des entraîneures, des professeurs, des administratrices et des bénévoles. Certaines des lauréates ont déjà fait partie de la liste à plusieurs reprises comme par exemple Anne Merklinger (À nous le podium) et Caroline Assalian (Comité olympique canadien); alors que d'autres en sont à leur première nomination dont Monique Lefebvre (AlterGo), Michelle Stillwell (paralympienne), Carol Huynh (olympienne) et Jane Riddell (Clubs de santé GoodLife Fitness) :

VOICI LA LISTE DES FEMMES LES PLUS INFLUENTES DE L'ANNÉE 2013 DE L'ACAFS (en ordre alphabétique) :

- **Caroline ASSALIAN**, Chef du sport, Comité olympique canadien (Montréal, Qué.)
- **Beverly BOYS**, officielle; juge internationale « Niveau A »; entraîneure / plongeon (Surrey, C.-B.)
- **Jill BREWER**, entraîneure, mentor; formatrice et évaluatrice des personnes-ressources / plongeon (St. John's, T-N-et-L)
- **Jennifer CAMPBELL**, Chef de mission d'Équipe Canada, Olympiques spéciaux (Winnipeg, Man.)
- **Jane EDSTROM**, officielle, Association internationale des fédérations d'athlétisme / athlétisme (Winnipeg, Man.)
- **Cyndie FLETT**, vice-présidente recherche et développement, Association canadienne des entraîneurs (Ottawa, Ont.)
- **Jennifer HEIL**, campagne Parce que je suis une fille / ski acrobatique (Spruce Grove, Alb.)
- **Kaillie HUMPHRIES**, olympienne; modèle de rôle / bobsleigh (Calgary, Alb.)
- **Carol HUYNH**, experte de la FILA au CIO pour sauver la lutte olympique / lutte (Hazelton, Alb.)

- **Monique LEFEBVRE**, directrice générale, AlterGo; fondatrice du Défi sportif AlterGo (Montréal, Qué.)
 - **Monique F. LEROUX**, présidente, Jeux d'été du Canada Sherbrooke 2013 (Montréal, Qué.)
 - **Anne MERKLINGER**, directrice générale, À nous le podium; membre du conseil, Olympiques spéciaux Canada (Ottawa, Ont.)
 - **Dr. Jane MORAN**, présidente, Commission médicale de l'Union Internationale de Patinage / patinage artistique (Victoria, C.-B.)
-
- **Dr. Margo MOUNTJOY**, Comité de médecine sportive de la FINA; Commission médicale du CIO (Guelph, Ont.)
 - **Jane RIDDELL**, chef des opérations, GoodLife Fitness Clubs Inc. / conditionnement physique (London, Ont.)
 - **Christine SINCLAIR**, capitaine, équipe féminine canadienne de soccer / soccer (Burnaby, C.-B.)
 - **Tricia SMITH**, vice-présidente, Fédération Internationale des Sociétés d'Aviron / aviron (Vancouver, C.-B.)
 - **Michelle STILWELL**, paralympienne; membre de l'assemblée législative; porte-parole/ basketball et athlétisme (Parksville, C.-B.)
 - **Lisa THOMAIDIS**, entraîneure-chef, équipe féminine canadienne senior de basketball / basketball (Dundas, Ont.)
 - **Dr. Joan WHARF HIGGINS**, professeure et chaire de recherche; bénévole / éducation physique (Victoria, C.-B.)

Chaque année, en plus de publier la liste des femmes les plus influentes dans le milieu du sport et de l'activité physique, l'ACAFS souligne également des leaders « à surveiller ». Pour 2013, l'ACAFS a choisi de souligner les initiatives et l'impact des femmes suivantes : **Andrea Brazeau** et **Julia St-Aubin** (Kangisualujjuaq, Qué.); **Ashley Howard** (Vancouver, C.-B.); **Monali Patel** (Kitchener, Ont.); et **Carrie Serwetnyk** (Mississauga, Ont.).

La liste finale a été compilée par le jury de sélection de l'ACAFS, après examen des mises en candidature provenant du public et de leaders bien informés œuvrant dans le milieu du sport et de l'activité physique. Les membres du jury ont étudié toutes les mises en candidature et ont fait la sélection en fonction des réalisations et de l'importance des activités accomplies au cours de l'année civile 2013. Pour consulter les listes précédentes :

http://www.caaws.ca/influentialwomen/f/past_lists.htm

L'Association canadienne pour l'avancement des femmes, du sport et de l'activité physique (ACAFS) est un organisme sans but lucratif qui travaille à atteindre l'égalité pour les filles et les femmes et à encourager celles-ci à devenir actives dans les sports et l'activité physique en tant que participantes et leaders. L'ACAFS offre un certain nombre de services, programmes et ressources à une variété de clients, dont les organismes de sport et d'activité physique, les enseignantes et enseignants, les entraîneuses et entraîneurs, les athlètes, les bénévoles, les professionnelles et professionnels de la santé et les animatrices et animateurs en loisirs. Depuis

1981, l'ACAFS travaille en étroite collaboration avec des organisations des secteurs public et privé à la mise sur pied d'activités et de projets qui prônent une plus grande participation des jeunes filles et des femmes dans les sports et l'activité physique. Suivez l'ACAFS sur Facebook et Twitter (@CAAWS).

--- 30 ---

Personne-ressource :

Aline Lafrenière au 613-791-4032, alineml@sympatico.ca